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PÄEVAKORD:
1. Arvamuse andmine 2018-2021 sisehindamise aruandele

2. Jooksvad küsimused

1. Päevakorrapunkt
KUULATI: 
M. Mets: Täna on päevakorras ainult see üks punkt. Kairi, kas ettepanekuid, parandusi tuli?
K. Rinaldo: Ei tulnud. Ave Miilitsa poolt tuli paar leitud trükiviga.
Tutvustan  teile  meie  uusi  töötajaid  –  Marlen  Reimann  (tervishoid),  Velli  Gerne
(majandusjuhataja).
M. Mets: Kas oled meie lasteaia menüüga tutvunud?
M. Reimann: Mul on täna kolmas tööpäev aga menüü on väga tervislik – suhkur on madalal,
juurviljade kogus kõrge.  Kui suudate lapsed neid toite sööma panna,  on super.  Tahame teha
mõningaid muudatusi.
K. Rinaldo annab ülevaate sisehindamisaruandest.
Selle perioodi tipphetked on Rohelise kooliga liitumine, ELIISiga liitumine, kooliaia rajamine,
vaikuse toa loomine.
M. Mets: Kas kõik on näinud vaikuse tuba?
Liikmed: Ei ole.
K. Rinaldo: Võime pärast vaatama minna.
Meie tugevuseks on veel projektide kirjutamine.
A. Miilits: Kes teil projekte kirjutab?
K. Rinaldo: Ise kirjutame kambaga koos.
Hetkel soovime projektiga saada õppeköögi, vaatame, kas õnnestub.
Lasteaia kodulehekülg vajab kaasajastamist.
H. Merivald: Uus koduleht tuleb valla kõigis haridusasutustes ühele platvormile. Hetkel  seisab
asi ressursi nappuse taga – inimesi ei jagu. Kohe-kohe tuleb tööle veel üks inimene IT-poolele.
Kõne  arendamine,  kõnepuuded  koolieelses  eas  koolitus  oli  valla  poolt  kõikidele  valla
lasteaedadele ja algklassi õpetajatele, mille saime projekti kaudu.



K. Rinaldo: Meie tugevuseks on tugispetsialistide olemasolu majas. Taotleme 0,25 eripedagoog-
logopeedi kohta juurde. Erirühma logopeed tuleb Pärnust ära ja on tervenisti meie päralt.
Võiksime parenduse osas personali motiveerimiseks rohkem projekte kirjutada.
Koostöö huvigruppidega all on meie tugevuseks koostöö hoolekoguga. Tänu Mehisele on meil
tulevastele liikmetele abiks hoolekogu töökord.
M. Mets: Mulle  just  meenus,  et  toitudest  pidi  tehtama pilte  ja  need lasteaia  kodulehele  või
ELIISi üles panna, kui toidu nime peale vajutada.
K. Rinaldo: See oli tõesti meelest läinud. See on alles poolik. Menüü on üles pildistatud.
M. Mets: Võiks teha video, kuidas toitu valmistatakse.
Üldkoosolekud võiks teha veebi vahendusel. Mulle tundub, et paljud on neist huvitatud. Iseasi
muidugi, kui paljud reaalselt osa võtavad.
H. Merivald:  Lapsevanemaid saab motiveerida (ekskursioon, kohv-pirukas jne). Näiteks teha
mitu asja ühele päevale, kui lapsevanem juba nagunii selle aja võtab ja kohale tuleb.
K. Rinaldo: Lapsevanemaid võiks üldse rohkem rühma tegevustesse kaasata.
Kuna selgus, et meie 2009. aastal paigaldatud õueatraktsioonid on halvas seisukorras, on meie
suurimaks  prioriteediks  nende  uuendamine.  Ühe  atraktsiooni  võtame maha,  teisi  parandame.
Vanemad  võiksid  aidata  meid  mudaköökide  ja  heliseinte  ehitamisega,  Leonid  üksi  ei  jõua.
Materjal on meil suuremalt jaolt olemas.
Sellest  aastast  tuli  meile  tööle noor õpetaja,  kes  on robootikas väga pädev ja koolitab selles
vallas teisigi. Ta on esialgu üheks aastaks.
Uus tervishoiutöötaja võiks õpetada lastele tantsimist.
R.  Tänav: Koroonaga  on  ka  lihtsam,  kui  trenni  annab  oma  maja  inimene.  Vahepeal  ju
väljastpoolt kedagi sisse ei soovitatud lubada.
M. Mets: Millistest ringidest huvitatud ollakse?
R. Tänav: Kõigest,  mida pakutakse.  Meie oleme siiani  võtnud neid,  kus on palju liikumist.
Samuti oleme katsunud teha nii, et ringid toimuvad lasteaia aja sees (välja arvatud jalgpall).
M. Aluste: Mis vanuses lastele huviringid on?
R. Tänav: Enamjaolt  5-6 ja  6-7.  Varem oli  ka 4-5aastastele  aga  siis  kulus  palju  aega  laste
korrale kutsumiseks ja lohutamiseks
K. Rinaldo: Rohkem rõhku võiksime panna ka õuesõppele. Jõulupeod teeme sellel aastal jälle
õues, lastele väga meeldis. Sellel aastal püüame need peod üles filmida ja teiega jagada.
M. Mets: Kas kiidame aruande heaks? Kõik poolt.

OTSUSTATI:
1.1. Kiita heaks sisehindamise aruanne. 11 poolthäält

2. Jooksev info
KUULATI:
M. Mets: Herve, kas Tori valla vaates oleks Sindil midagi mujalt üle võtta või teistel meilt?
H. Merivald: Juhid teevad koostööd, palju on administratiivset poolt. Tori lasteaias on uus juht.
Tema vajab abi tõenäoliselt. Kairi, kas sina oled midagi üle võtnud?
K. Rinaldo: Mina olen küsinud nõu nt  dokumentide osas.  Teeme hästi  koostööd. Tammiste
direktor lubas meie juurde siseterviserada vaatama tulla. Meil valmis sellest ka tutvustav video.
Käime teistes lasteaedades külas. Mulle väga meeldis, et Toris oli kasvuhoone ja nüüd on meil
ka. Võiks öelda, et ahvisime nende pealt.
H. Merivald: Lasteaiad on omanäolised: Jänesselja suund on rahvuslik, Sindil tervislik toit jne.
Tegelikult võiks kõik lasteaiad tervisliku toidu suunas vaadata. Teie leiate komistuskivid üles ja
elate kõik halva oma kogemuse pealt läbi, teistel on hiljem lihtsam.
R.  Tänav: Valla  lasteaedadel  on  toredad  ühised  üritused:  Tori  lasteaia  sõprade  mälumäng,
Sinilillemängud.
M. Mets: Kas veel muudatusi personali osas peale uue õpetaja?
K. Rinaldo: Meil on jälle alates 16. augustist avatud Rõõmuraasude rühm. Kaks sõimerühma
töötavad uue  süsteemiga.  Rühmas  on õpetaja,  abiõpetaja  ja  õpetaja  abi.  Võib-olla  üks  rühm
jääbki alaliselt sõimeks. Lapsi on hetkel järjekorras päris palju.
H. Merivald: Neid on igal pool praegu järjekorras palju. Tammistesse tuleb ka uus sõimerühm
juurde.



M. Krimses: Kas sõimerühma saadi kohti juurde?
K.  Rinaldo: Kõigis  sõimedes  on  16  kohta.  Hetkel  on  vabu  kohti  veel  kaks.  Osa  lapsi  on
Tammistest, sest neil ei saanud maja valmis. Sügise jooksul soovib veel 4 last kohta, kelle vanus
kohe tulla ei lubanud. Kolm rühma on 2-3aastaseid.
M. Krimses: Kas praegu on veel nii, et sõime õpetajad jäävad lastega lasteaia lõpuni?
K. Rinaldo: Hetkel arvame ja näeme, et üks rühm (B-korpuse vasakpoolse sissepääsu II korrusel
asuvad Rõõmuraasud) jääb alaliselt sõimeks koos õpetajatega.
M. Mägi: Olen  selle  kohta  juba  nurinat  kuulnud,  et  väike  laps  peab uuel  aastal  jääle  uute
inimestega harjuma. Samad õpetajad võiks lapsed ikka koolini viia.
M. Krimses: Kunagi oli nii, et ühtedel õpetajatel olid ainult sõimelapsed läbi aastate.
K. Rinaldo: Lastel ei ole probleemi, kui õpetaja vahetub.
M. Krimses:  Tegelikult  on küll  aga  saan aru,  et  kunagi peavad nad iseseisvuma ja  teistega
harjuma.
H. Merivald: Tõenäoliselt on see kaalutletud otsus ja seda on selgitatud.
M. Krimses: Mina Rõõmuraasude lapsevanemana ei ole selgitust kuulnud.
K.  Rinaldo:  Kevadisel  koosolekul  ütlesin,  et  tõenäoliselt  jääb  üks  rühm  sõimerühmaks.
Ümberkorraldused on väga läbi kaalutletud. Selgitan lapsevanematele, miks õpetajad liiguvad
enne muudatuste tegemist.
A. Metsasalu: Kas sügislaat toimub?
M. Mägi: Ei maksa nii eeskujulik ka olla selle koroona osas. Õues võib ju ikka teha. Ei maksa
piirangute osas üle pingutada.
H. Merivald: Piiratud alal on kontroll nõutud. Saab võib-olla hajutatult teha.
M. Mets: Variant on ka rühma kaupa teha aga siis läheb liiga pikaks.
K. Rinaldo: 23. septembril oli muidu plaanis. Äkki saame rühmadele oma kellaajad anda.
R.  Tänav: Paviljonide  juures  on  inimesed  pundis  koos,  ei  saa  hajutamisnõuet  garanteerida.
Endale tundub, et ei ole keeldudega üle pingutanud.
M. Mets: Herve, kuidas uue eelarvega on? Saan aru, et suvel pannakse kokku 2022. aasta oma.
H. Merivald: Lisaeelarve on kinnitatud. Uue perioodi eelarve hakkab sügisel.
K.  Rinaldo:  Meie  peame  oma  eelarve  esitama  15.  septembriks.  Meile  on  väga  oluline,  et
keldrisse vesi ei tuleks ja see projekt sai sellel aastal tehtud. Järgmisel aastal teostatakse.
Selle aasta eelarvest võtsime maha kummimatid kiikede alla (8000 eurot), sest atraktsioone tuleb
nagunii parandama ja uuendama hakata.
Ärge arvake, et soovime lastele halba. Teeme alati nii, et lastel oleks hea.
M. Mets: Kas vana koosseisuga tuleb veel koosolekuid?
K. Rinaldo: See oli tegelikult viimane aga kui soovite, tuleme veel kokku.
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